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  Erling Eriksson, (Posk), 

 Ylva Sirenius, 2 v ordf, (Öka), 

 Jörgen Wahlund, (Öka), 

Ann Egestål, (FK),  

Åsa Lundström, (S), tj ers, 

Maria Ottensten, kyrkoherde 

    

Övriga deltagande Ulla-Britte Wiedel, (Posk), ers 

Anna-Lena Dancy, (Öka), ers 

Kerstin Stenborg, (Posk), ers 

Lars Schleeh, (S), ers 

  Helena Ståhl Wiking, controller § 480 - § 485 
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Ej närvarande Magnus Andersson, (S) 

 

   

Utses att justera Erling Eriksson (Posk) 

 

Underskrifter Sekreterare   ……………………………………………… Erik Wagnborg 

 

  Ordförande  ……………………………………………… Dennis Schantz 

 

  Justerande ……………………………………………… Erling Eriksson 
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§ 480  Sammanträdet öppnades  

Ordförande Dennis Schantz (S) öppnade mötet och inledde ur andaktsboken Tankekraft på 

rubriken Spräng alla ramar om Jesus i Nasarets synagoga.  

___ 

 

§ 481  Upprop 

Sekreteraren förrättade upprop. 

___  

 

§ 482  Val av protokolljusterare 

Kyrkorådet beslutade 

att utse Erling Eriksson (Posk) att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

___ 

 

§ 483  Godkännande av föredragningslista 

Beslutsärendet gällande KAE ventilation Hjällbo utgick. Erling Eriksson anmälde en övrig 

fråga om kommunikation och hemsida.  

Kyrkorådet beslutade 

att  godkänna föredragningslistan med ovanstående förändringar. 

___ 

 

§ 484  Ekonomiinformation/tertialprognos 

Controller Helena Stål Wiking föredrog ärendet enligt handling. Det har budgeterats för 

personal som gått på föräldraledigheter, avslutat/kommer att avsluta anställning. Även justerat 

upp kostnad för personal som budgeterats för lägre sysselsättningsgrad. Där skall också 

nämnas stödpaket pga Covid-19 har gett oss sänkta arbetsgivaravgifter att använda där extra 

kostnader har uppstått på 635 tkr. 

Utdelning på värdepapper budgeterades med försiktighet. Vi har ändå fått 270 tkr mer utdelning 

än vi budgeterat för. Dock har vi pga rådande situation behövt sälja av värdepapper till förlust 

på 695 tkr. Det gör att finansiella poster, tillsammans med annan ränteintäkt, blir 370 tkr lägre 

än budget. Marknadsvärdet på värdepapper ligger 300 tkr över anskaffningsvärdet per siste 

augusti. Räntebärande ligger något under medan svenska och utländska aktier ligger bra 

placerade nu och väger upp. 
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Genomgång av första och andra tertialen har gjorts med varje områdeschef. Utifrån dessa 

genomgångar har det lokaliserats kostnader som, pga Covid-19, inte har kommit samt att 

kommande verksamheter, läger och andra arrangemang ev. inte kommer att bli av. 

Prognosen säger att förväntat resultat 2020 kommer att hamna på ca -tre miljoner i underskott. 

Ca två miljoner bättre än budgeterat underskott på -fem miljoner.  

Kyrkorådet beslutade 

att  med tanke på pandemins utveckling och den påverkan på pastoratets budget den 

har så fortsatt mana till sparsamhet i verksamheterna under resterande del av 

2020. 

__ 

 

§ 485  Budget 2021 med planår 

Controller Helena Stål Wiking föredrog ärendet enligt handling. Kyrkoherden har tillsammans 

med AU arbetat fram ett budgetförslag som gicks igenom och diskuterades. Diskussionen 

handlade om kyrkoavgiftsnettot, bidrag till externa organisationer, kommunikation kring 

sparbeting, MBL-förhandling inför beslut är satt till 11 november. 

Kyrkorådet beslutade 

att ta med synpunkterna i fortsatt beredning. 

__ 

 

§ 486  Delegationsbeslut  

Inget delegationsbeslut fanns att rapportera. 

 

___ 

§ 487  Församlingsindelning 

Ordförande förklarade att debatt skett vid föregående möte och frågade om vi var redo att gå 

till beslut. Förslag på beslut väcktes av Erling Eriksson, Ellen Mitikka och Jörgen Wahlund.  

Att föreslå kyrkofullmäktige att Nylöse pastorat från 2022-01-01 skall bestå av en församling. 

Att föreslå kyrkofullmäktige att Nylöse pastorat från 2022-01-01 skall bestå av fem 

församlingar. 

Att låta fullmäktige rösta om de två förslagen ovan. 

Att inte föreslå en ny församlingsindelning. 

Ordförande ställde proposition enligt bilagt omröstningsprotokoll 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

Kyrkorådet         2020-10-05  

 
 

 

Justerandes sign       Utdragsbestyrkande 

    

    

    

 
 

 

Barnkonsekvensanalys  

Inför beslut om ny församlingsindelning i Nylöse pastorat har vi lyssna till barn och unga och 

deras företrädare (föräldrar, församlingspedagoger och unga ledare) och ställt frågor för att se 

hur en förändrad församlingsindelning kan påverka barnens möjligheter utifrån 

Barnkonventionens artiklar. 

 Art. 2 – Alla barn har lika rättigheter och inga barn får diskrimineras 

 Art. 3 – Barnets bästa ska komma i främsta rummet 

 Art. 6 – Barn har rätt till liv och utveckling 

 Art. 12 – Barn har rätt att uttrycka sin mening och bli lyssnade till 

Frågorna har behandlats i alla församlingar/distrikt i pastoratet och svar har inkommit från alla. 

Frågorna har handlat om barns möjlighet att delta i kyrkans verksamhet och gudstjänster, hur 

barnens bästa kan sättas i främsta rummet, hur vi som kyrka kan främja barns rätt till liv och 

utveckling, samt hur vi kan låta barn få vara med och säga vad de tycker. Vi har till detta också 

ställt en fråga om det finns något som är viktigt för barnen som påverkas av en förändrad 

församlingsindelning. 

Som en sammanfattning av vad som framkommit kan sägas att för barnen är den lokala 

förankringen viktigt. Närheten till sin kyrka och sina grupper är för många en förutsättning för 

att man skall kunna delta. Trygga ledare som kan bygga relation till barnen och finns i 

verksamheten över tid och skapa kontinuitet i kontakten mellan det omgivande samhället och 

kyrkan är också av stor vikt. Det är det som skapar förutsättningar för barnen rätt enligt 

barnkonventionen. Detta är viktigt att beakta vid ett beslut om nu församlingsindelning av 

Nylöse pastorat.  

 

Kyrkorådet beslutade 

att  föreslå kyrkofullmäktige att Nylöse pastorat från 2022-01-01 skall bestå av en 

församling. 

att föreslå kyrkofullmäktige att tillsätta en utredning för den lokala demokratiska 

strukturen som återrapporteras till kyrkofullmäktige innan sommaren 2021.  

att föreslå kyrkofullmäktige att föreslå stiftsstyrelsen att församlingen skall heta 

Lärjedalens församling. 

 

Reservationer 

Reservation, som återfinns i bilagor, inkom mot första att-satsen och tredje att-satsen från Ann 

Egestål.  
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Reservation inkom mot första att-satsen från Carin Gerhard med följande motivering: ”Jag 

reserverar mig mot det beslut som i stor oenighet togs av Nylöse kyrkoråd den 5 oktober 2020 

att till kyrkofullmäktige förorda att Nylöse pastorat blir en församling. 

Genom detta beslut frångår vi enligt min uppfattning att en församling är den grupp 

människor som i närområdet runt församlingskyrkan samlas till gudstjänst och annan kyrklig 

verksamhet. Jag hänvisar vidare till protokollet från Nylöse församlingsråd den 14 september 

2020 § 6.” 

Reservation mot första att-satsen inkom också från Jörgen Wahlund och Ylva Sirenius med 

följande motivering ”Vi reserverar oss mot beslutet om en (1) församling till förmån för att 

avvakta med beslutet om indelning, vi anser att det saknas tillräckligt med underlag för att ta 

beslut just nu.” 

Reservation inkom också från Erling Eriksson mot första att-satsen till förmån för att föreslå 

kyrkofullmäktige att Nylöse pastorat skall bestå av fem församlingar. 

___ 

 

§ 488  Fastighetsinformation 

Adm chef Erik Wagnborg föredrog ärendet.  

Fasadarbeten Angered- och Bergums kyrkor  

Arbetet med Angereds fasad pågår. Tyvärr har man vid påbörjat arbete upptäckt att putsen sitter 

för dåligt för att endast blästra och avfärga. Flera olika lager med målade ytor och olika 

putskvalitéer har gjort att för mycket sitter löst. Entreprenören vill för att få till arbetet bra 

knacka ner all puts på vapenhuset och putsa om innan ommålning. En tilläggsbeställning har 

gjorts på detta (ca 75tkr) för att för att få till ett bra jobb som skall hålla under en lång tid. I 

detta projekt ligger fokus på gavelfasaden ner mot parkeringen samt vapenhuset samt samtliga 

gavelspetsar i trä. På övriga fasader görs endas mindre putslagningar. Inom ca tio år kommer 

även dessa sidor behöva en större åtgärd.  

Garantijobb Utby kyrka  

2020-06-12 genomfördes en garantibesiktning på Utby kyrka efter den renovering som utfördes 

2015. Stora anmärkningar noterades på fönster och målningsjobb. Byggspecialisten som hade 

entreprenören ålades att åtgärda, vilket nu skett. Vissa karmstycken var i så dåligt skick att de 

helt fick bytas ut.  

Fuktproblematik Utby församlingshem 

Bottenvåningen i Utby församlingshem har under många år haft problem med fuktinträngning 

i bottenvåningens väggar och bottenplatta. Åtgärder har vidtagits i Samfällighetens regi 

(ventilerat golv och stenkista för dagvattnet). Dock kvarstår fortfarande vissa problem som 
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aktualiserades i början av hösten 2019. Fukthalten i väggen bakom hisschaktet är för hög och 

genererar mikrobiell påväxt på organiskt material. Sedan dess har frostsprängda stuprännor 

lagats och försetts med självrensande lövsilar. Invändigt har lister och väv avlägsnats från vägg 

och skadad väggyta slipats. Tyvärr har åtgärderna inte varit tillräckliga. Nästa steg blir att gräva 

upp längs den aktuella ytterväggen och dränera om och förse väggen med Platon-matta och 

isolering. Detta arbete har beställts.    

 

Förskoleombyggnad Gunnared 

Arbetet pågår och fortlöper enligt plan.  

Bergsjöns invändiga renovering  

Projekteringen är på sluttampen och förfrågningshandlingen kommer skickas ut under vecka 

41. Beslutet att även ta med takarbetet i detta projekt kom in sent och är nu den del som sinkar 

projektet. Handlingarna är inte helt klara. Dock bedöms inte det påverka tidplanen i sin helhet, 

då den har relativt goda marginaler.  

Mariakyrkan i Hammarkullen 

Betlehemskyrkan är i uppstarsfas för en förstudie som beräknas pågå under hösten för att fatta 

definitivt beslut om sanering/renovering runt nyår. De räknar, i så fall, med återflytt under 

hösten 2021. 

Kyrkorådet beslutade 

att anteckna informationen.  

___ 

§ 489  Personal 

Kyrkoherde Maria Ottensten föredrog ärendet utöver anställningen av vik församlingsherde i 

Kortedala, Karin Burstrand finns inga ytterligare ärenden. Arbetsmiljöenkät AKKA börjar i 

morgon. Vi har en stor-MAS om förändringsarbete med konsulten Catrin Rappe där vi arbetar 

med modellen ”förändringens fyra hörn” i morgon. 

Kyrkorådet beslutade 

att anteckna informationen.  

___ 

§ 490  Kyrkoherdeinformation  

Ingen ytterligare information fanns att ge. 

___ 
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§ 491  Övriga frågor 

Fråga ställdes av Erling Eriksson hur hemsidan och kalendariet hör ihop och fungerar samt 

varför det var fel information under sommaren. Vidare så undrade Erling hur ansvaret för 

utförandet ser ut mellan arbetslag och kommunikatörer. Kh och adm chef förklarade kring 

tekniken med bokningssystem och kalenderfunktion fungerar samt hur vi försöker hantera den 

målkonflikt som ofta uppstår kring kommunikationen. 

Åsa Lundström ställde fråga gällande sidnumrering i handlingarna. Adm chefen svarade att de 

arbetar med att förändra rutinerna för utskick i och med det nya diariesystemet som vi precis 

infört. 

___ 

§ 492  Mötet avslutas 

Kh Maria Ottensten avslutade med att säga att hon var glad över stämningen i rummet efter så 

svåra fattade beslut. Efter att vi läst välsignelsen tillsammans så förklarade ordförande Dennis 

Schantz (S) mötet avslutat.___ 


